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 muistio 20.4.2023 

 

 

Kuulemistilaisuus: 20.4.2023    

Kaupungintalo 

Valtuustosali: 18.00–19.30 

Paikalla:  

Kuntalaisia noin 20 henkilöä 

Opetus- ja kasvatuslautakunnan puheenjohtaja Christa Carpelan 

Viranhaltijoista: Sivistysjohtaja Veikko Niemi, kasvatus- ja opetusjohtaja Vesa Toikka, 
varhaiskasvatuspäällikkö Helena Kuusisto, kasvun tuen päällikkö Johanna Lindstedt, 
asiakasvastaava Sari Keskinen, controller Jonna Paju, pedagoginen suunnittelija Antti Mauno 
(sihteeri) 

Kuulemistilaisuuden sisältö: 

Kuulemistilaisuuden avasi Kasvatus ja opetuslautakunnan puheenjohtaja Christa Carpellan. 
Sivistysjohtaja Veikko Niemi esitteli valtuuston 2019 hyväksymää perusopetuksen 
palveluverkkosuunnitelmaa. Missä nyt ollaan menossa. Controller Jonna Paju esitteli 
palveluverkkosuunnitelman talousvaikutuksia. Asiakasvastaava Sari Keskinen esitteli Sippolan, 
Pohjois-Valkealan ja Elimäki-Korian alueen palveluverkkoon liittyviä muutoksia.   

Esittelytilaisuuksien jälkeen kuntaisille avattiin mahdollisuus kysymyksille ja keskustelulle 
varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen palveluverkosta. 

Kuulemistilaisuudessa esille nousseita kuntalaisten kysymyksiä ja keskustelun aihealueita: 

Sippolan alueeseen liittyvät kysymykset ja keskustelu: 

- Sippolan koulun kustannuksista kysymys, kuinka paljon kustannuksissa 
on kuljetusta? Miten vaikuttaa oppilaskohtaisiin kustannuksiin, kun oppilaat 
kuljetetaan muualle kuin Sippolan kouluun? Kaikki Sippolan koulun 
oppilaat eivät ole tällä hetkellä koulukuljetuksessa. 

- Miksi Sippolan koulu ei ole sopiva koulu tiloiltaan? Viranomaiset 
perustelevat, että tarvitaan pedagogisesti paremmat tilat. Halutaan 
konkreettisia esimerkkejä. Kysyjä oli sitä mieltä, että tilat ovat 
pedagogisesti hyvät ja toimivat. Kaikki hyvän opetuksen järjestämiseen 
mahdollisuudet löytyvät nykyisistä tiloista.  

- Sippolan koulu on hyvä. Kannattaisi peruskorjata. Sippolan 
koulurakennus on rakennettu siihen aikaan, kun rakennuksen laatu on ollut 
huippua. 

- Miksi ei voisi olla varhaiskasvatus ja koulu 1–6 lk. samassa koulussa?  

- Joustavan esi- ja alkuopetuksen ideologian mukaan esi-2.lk tavoitteet 
voidaan saavuttaa ehkä nopeamminkin kuin toisen luokan loppuun 
mennessä. Oppilas siirtyisi siis aiemmin 3lk. pois Sippolan koulusta. Miten 
tämä mahdollista? Tämä ei ole lapsen edun mukaista.  
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- Koulukuljetusmatkat. Onko huomioitu, että koulukuljetukset pidentyvät?  

- Onko Sippolan pienten lasten talossa otettu huomioon kaikki 
Koulurakennuksen tämänhetkiset käyttäjät iltakäyttö (kansalaisopisto, 
seurakunta yms.) Onko heille tilat ja heidät huomioitu uudessa Pienten 
lasten talossa. 

- Onko Sippolan pienten lasten talo markkinointikikka? Huomataanko 
taloustilanteen huonontuessa, että taloa ei rakennetakkaan.  

- Kuntalaiset olivat palveluverkkoon liittyvistä säästöistä erimieltä sekä 
koulun kunnosta Sippolassa. 

- Taajamat ovat vetovoimatekijöitä. Kouvolan kannattaisi ennemmin 
houkutella asukkaita asumaan taajamaihin kuin ajaa heidät pois siltä 
sulkemalla palvelut. 

- Sippolassa ei ole peruskorjauksia tehty, onko jokin rahapotti Sippolan 
säästyneistä korjauksista.  

- Kestävän kehityksen näkökulmasta, onko parempi korjata vanhaa vai 
rakentaa uutta? 

Elimäki-Koria alueeseen liittyvät kysymykset ja keskustelu 

- Onko perusopetus lähipalvelu perustuslain mukaan? Onko perusopetus 
jossain laissa määritelty lähipalveluksi. Kaikille kuntalaisille tulisi tarjota 
lähipalvelut. 

- Miten, jos yhtenäiskoulu sijaitsisikin Elimäellä. Kohtuuttomat 
kuljetusmatkat, jos oppilaat menevät Korialle.  

- Joensuun kylässä bussi starttaa klo 7.10. Oppilas on Elimäellä 8.05. 
Huoltaja kertoi oppilaan olevan kuljetuksissa 15 h viikossa. Ei ehdi 
harrastaa mitään, kun koulumatkat vievät niin suuren osan päivästä. 

- Mistä säästöt tulevat, jos koulumatkat pidentyvät Elimäkeläisillä. Korialta 
ajaa autolla n.11 min. voidaan kuljettaa Bussilla.  

- Elimäelle muuttanut paljon lapsiperheitä. Kannattaisiko Elimäestä tehdä 
houkuttelevammaksi. Houkuttelevuutta lisää se, että lapsiperhepalvelut 
tarjotaan lähellä.  

- Monella maatiloilla käynnissä sukupolvenvaihdokset. Tästä syystä nuoret 
pohtivat mahdollisuuksiaan alkaa pyörittää maatilaoja. Maatiloja ei voi 
siirtää, joten lapsiperhepalvelut (mm. varhaiskasvatus ja koulu) pitäisi olla 
Elimäellä. 

- Korialla paljon enemmän häiriökäytöstä kuin Elimäellä. Lähetetäänkö 
Elimäen lapset kiusattavaksi. Korialla ilkivaltaa ja kiusaamista enemmän 
kuin Elimäellä. 

- Jos Elimäellä olisi 1–6 lk. koulu. 

- Postinumeroista tulee virheitä, jos katsotaan niiden perusteella. esim. 
Teuroisten lapset menevät tällä hetkellä Elimäelle ei Korialle. 
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Kaikkiin alueisiin liittyvät kysymykset ja keskustelu: 

- Jos nivelvaihe uuteen kouluun tapahtuu, alayläkoulun välillä niin onko se 
hyväksi nuorelle. 

- Vaikuttaako siihen, että Kouvolassa on niin paljon tehostetun ja erityisen 
tuen lapsia perhekotien iso määrä. 

- Onko Kouvolalla rahaa kaikkiin uusiin rakennuksiin.  

- Olisi parempi korjata vanhoja kouluja kuin rakentaa uusia. Kestävän 
kehityksen näkökulmasta. 

- Tuleeko koulujen purkamisesta isot kustannukset? Onko se otettu 
huomioon? 

- Aina ei voi olla kyse rahasta. Lapset voivat tällä hetkellä huonosti. Lapsen 
etu pitää ottaa huomioon. 

- Miten lapset kestävät koulun vaihdon, joutuvat uuteen rakennukseen, 
yhteisöön jne. Horjutetaanko hauraiden nuorten hyvinvointia? 

- Kouvolassa paljon tehostetun ja erityisen tuen lapsia. Johtuuko 
perhekodeista? 

-  Mitä tehdään tyhjille rakennuksille, jätetäänkö mätänemään tyhjilleen? 
Kestävä kehitys. 

 


